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Naša dedina Rozprávková dedina 2010

... a tak sa nám Rozprávkový les premenoval na Rozprávkovú dedinu. Mrzelo nás veľmi, že 
naše tradičné podujatie nemôže byť na tradičnom mieste. Veď v prírode je v prírode a v dedine, 
je v dedine, nuž ale ... nevadí, povedali sme si. Taký významný sviatok ako MDD majú deťúren-
ce len jeden krát v roku, tak prečo to vzdávať. 

A tak sme dumali, radili sa, zháňali, vybavovali, pracovali, improvizovali ... a potom už len 
dúfali, že sa po výdatných dažďoch 5. júna dostaví dobré počasie, tak ako meteorológovia sľúbi-
li. 

A dostavilo sa. Na veľké potešenie nás všetkých. 
Na medzibrodskom námestí, školskom dvore a v blízkom okolí sa objavili rozprávkové a iné 

- čudne oblečené - tvory. 
O 10:00 hodine sa prví malí odvážlivci pustili rozprávkovou cestou. Stretli na nej množstvo 

rozprávkových bytostí, pričom smelo aj nesmelo plnili ľahšie i náročnejšie úlohy. Nechýbalo 
medzi nimi napr. vrece strachu, skákanie vo vreci, prechod cez vodu za asistencie vodníkov, 
ošetrenie „rany“ pod dohľadom dám z Červeného kríža alebo streľba zo vzduchovky, ktorú 
mali zase pod palcom požiarnici. Každý dostal za splnenú úlohu malú sladkú odmenu. Kto sa 
nezľakol našej dobrej Ježibaby (Moniky Huťkovej), dostal od nej medovníček a nakukol do jej 
skromného príbytku zvaného Medovníkový domček.  

V cieli tejto rozprávkovej trasy ich už čakala roztomilá Včielka Maja (Zuzka Piklová), ktorá na 
našu prosbu priletela špeciálne pre to, aby im ako darček k ich sviatku odovzdala za nás, všetkých 
rodičov, tašku plnú malých prekvapení a poukážku na hot-dog. Dúfame, že sa darčekom potešili.

V údolí naša dedinka drieme

obklopená lánmi úrodnej zeme,

vencom hôr obkolesená, 

sťa lúka v plnom kvete nekosená.

Starý Hron jej nohy umýva, 

vlasy zas češe Prašivá.

Horské potoky ju napájajú,

cesta, železnica so svetom spájajú.

Rád sa šplhám po stráni,

mám dedinku ako na dlani.

Rátam jej domy, ulice a keď prídu Turíce

aj brezové májky osadené, 

zvedavé devy prebudené,

čo zvŕtajú sa pri tanci so švárnymi mládenci. 

Pekná je tá naša dedina, 

v duchu si občas spomínam 

ako tu ľudia ťažko žili,

na poli dreli, v lese lopotili.

Často ozýval sa detský plač,

nebolo múky na koláč.

Z domov spínala ruky bieda,

o vzdelávaní sa hovoriť nedá. 

Nie každý mal perinu z páperia, 

ale mladí už tomu neveria. 

Ono aj mŕtvi by sa podivili, keby sa teraz prebudili.

Zvolali by: „Do sto hromov!

Koľko vyrástlo nových domov.“

A miesto koní pri válove

ligocú sa tátoše oceľové. 

V lete i tvrdú zimu visel nad obcou oblak dymu.

Teraz časy inak plynú, Teplo v domoch je od plynu

a pre dobrú pohodu tečie voda z vodovodu. 

Len ten žije chudobne 

kto v krčme mení na drobné.

Mám rád dedinku z jari, 

Keď pučí lístie na konári, ale pekná je aj v lete

so záhradami v plnom kvete,

aj farbami jesene očarená, 

aj v zime snehom obielená.

Keď zapíska vlak na stanici

náhlia sa chlapci ružolíci,

za nimi ženy, devy zvodné,

čo pekné sú v noci i vodne.

Každý uberá sa svojim smerom,

ale vrátia sa pred večerom,

bo každý rád sa navráti 

k chlebovej svojej podstati.

Dedičstvo otcov zachovaj nám Pane,

naozaj sa tak stane

ak rodná dedina v srdciach zostane. 



Rakárik2 Rakárikspravodaj

Rozprávková dedina 2010
Naša rozprávková dedina sa pomaly 

zapĺňala deťmi a rodičmi a asi sa nemýlim ak 
poviem, že ani po absolvovaní rozprávkovej 
cesty sa nenudili. Naopak, mali čo robiť, aby 
si nenechali nič ujsť. 

Už od rána a počas celého podujatia mali 
možnosť vyblázniť sa v skákacom hrade, 
odvážnejší vyskúšali tak trochu adrenalínový 
kolotoč a obrovský úspech zaznamenal kon-
ský záprah. Za skvelý nápad a vybavenie kon-
ského záprahu vďačíme Denise Hraškovej.

Tvorivé nátury sa mohli realizovať v tvo-
rivých dielňach, kde ich usmernili a poradili 
Monika Petríková, Dáma (Danka Boháčová) 
a Marfuša (Zuzka Očenášová). Nechýbalo 
maľovovanie na tvár, ktoré nám aj tento rok 
vybavila Zuzka Pohorelcová. K dispozícii 
bolo samozrejme detské ihrisko na školskom 
dvore a príjemnú zábavu si deti užili aj s lieta-
júcimi taniermi, ktoré si našli v balíčku. 

Na priebeh podujatia dozerali Pirát (Peťo 
Haviar alias „Dráčik“) a Púpavový mužíček 
(Paľko Kočalka), ktorý sa v prípade potreby 
ujímal úlohy moderátora spolu s Moniku Pet-

Organizačný tím:
Peter Haviar – koordinátor, zostavovanie a vybavovanie programu, vybavovanie sponzorov, 
iné prípravné práce  
Pavol Kočalka – koordinátor, zostavovanie a vybavovanie programu, vybavovanie sponzorov, 
iné prípravné práce, moderovanie
Zuzana Pohorelcová – pokladňa, stanovištia (trasa, dobrovoľníci, rekvizity, úlohy, odmeny), 
vybavovanie programu, vybavovanie sponzorov, príprava tomboly, iné prípravné práce
Denisa Hrašková – šenk, jeho organizácia a prípravné práce súvisiace so šenkom, vybavova-
nie programu, vybavovanie sponzorov,  
Monika Petríková – tvorivé dielne, vybavovanie sponzorov, vybavovanie programu, iné prí-
pravné práce, čiastočne moderovanie a koordinácia počas podujatia
Stanislava Kočalková – balíčky (zostavenie obsahu a plnenie), vybavovanie sponzorov pre 
balíčky, medovníkový domček (oprava, výzdoba, pečenie medovníčkov), iné prípravné práce 
Daniela Boháčová – tvorivé dielne, vybavovanie sponzorov, dobrovoľníkov, iné prípravné prá-
ce
Zuzana Očenášová -  tvorivé dielne, vybavovanie sponzorov, iné prípravné práce, práca v 
šenku

Všetkým členom organizačného tímu ďakujeme za aktívnu účasť svojimi nápadmi na 
brainstormingoch na našich stretnutiach a za náklady, ktoré im vznikli v súvislosti s prí-
pravou podujatia (telefonovanie, benzín, atď.). 

Finančné dary:
Vojtech Lihan - SHR, Pichandovci, CHZM, Slavomír Lamper, Michal Padúch st., Klub u Raka, 
Peter Štulrajter, Medrybrod, SNS, Herkules – kulturistický oddiel, Pohostinstvo u Slimáka, 
Mário a Júlia Spustovci
Vecné dary:
Penzión Grajciar - suroviny do šenku, cukrovinky na stanovištia, vzduch do výčapu
Mäsovýroba – Lapin Milan – mäso a párky
Vladimír Petro – víno
Kúpele Brusno - minerálne voda
Banskobystrický pivovar Urpiner - sud kofoly, výčap
Hostinec Colnica - sud kofoly
Pelleteria Jolly – peňaženky do tomboly, koženkové zvyšky do tvorivej dielne
Obecný úrad - rôzne dary do tomboly
DobréKnihy s.r.o. - knihy do tomboly
Slovenská sporitelňa - rôzne dary do tomboly
Slovenská pošta – rôzne dary do tomboly
DOKA – rôzne dary do tomboly
Ing. Igor Patráš - TWD (www.twd.sk) – igelitové tašky na balíčky a jabĺčka do balíčkov
BONA - tetovačky do balíčkov
Anna Piarová - papier do tvorivej dielne
Marian Ďuriančík – materiál do tvorivej dielne 
Pavol a Stanislava Kočalkovci - temperové farby do tvorivej dielne, papier na „knihu 
návštev“
Starostka obce Medzibrod Zdenka Huťková - cukrovinky
Zľavy:
Sokoliari z Banskej Štiavnice – štvrtinová cena za predstavenie
Miroslav Engler - DJ za symbolickú cenu
Pekáreň – Ing. Jozef Flosník – zľava na pečivo
Hostinec Colnica - pivo za nákupné ceny
DobréKnihy s.r.o. - pexeso do balíčkov za nákupné ceny
RYO – hračkárstvo - zľava na hračky do balíčkov (lietajúce taniere, puzzle, magnetky)

ríkovou a Spidermanom (Jožkom Haviarom).
Okolo poludnia zahájilo program divadlo 

Medzibrodway pod vedením Rada Kabáča 
predstavením O fúzatej Snehulienke. V netra-
dičnom stvárnení klasickej rozprávky si mali 
možnosť zahrať aj niektoré z náhodne vybra-
tých detí. Ďakujeme Radkovi, že necúvol pred 
výzvou nacvičiť predstavenie pre deti, ktoré 
ani z ďaleka nemalo divadlo vo svojom reper-
toári a venoval nám tento sponzorský dar nap-
riek veľkej pracovnej vyťaženosti. 

Po skončení predstavenia sme sa presunuli 
na školský dvor, kde nám (opäť vďaka Zuz-
ke Pohorelcovej) členovia policajného zboru 
predviedli prácu policajných psov.

To už ale začali pútať pozornosť piati muži 
v šermiarskej výzbroji. Tu a tam sa objavili na 
školskom dvore, či námestí a prizerali sa, čo 
sa to tu v tej našej rozprávkovej dedine deje. 
Nebol to nik iný ako členovia skupiny historic-
kého šermu Riccaso, pripravení na svoje pred-
stavenie, ktoré nasledovalo. Predviedli úžasnú 
šou so všetkým, čo k nej patrí. Trochu divadla 
a vtipu, trochu šermiarskeho umenia, výstrely 
z historických strelných zbraní a skrátka všet-
ko to, čo im minulý rok počasie nedovolilo 
ukázať naplno. Po predstavení mali pre deti 
pripravené súťaže, ako napr. preťahovanie 
lanom, skladanie obrieho puzzle a ozajstý 
detský šermiarský súboj s ozajstnými kordmi.  
Za sprostredkovanie zážitku ďakujeme Peťovi 
Haviarovi.

Sokoliari, ktorých nám vybavil Paľko 
Kočalka, nám zvolili kráľa a tak si svojich 
pár minút vlády užil Denis Majcher. Formou 
zaujímavého predstavenia oboznámili deti so 
sokoliarstvom a vlastnosťami rôznych dra-
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Služby a iná pomoc: 
CHZM – zapožičanie a postavenie stanu
Michal Padúch starší, Michal Padúch mladší – zapožičanie a 
postavenie pódia
Medzibrodway  - predstavenie pre deti
Obecný úrad – viď v článku vyššie
Policajný zbor BB – kynológovia
Dobrovoľný hasičský zbor Medzibrod - varenie gulášu, koordiná-
cia dopravy v obci, streľba zo vzduchovky, iné
Školská jedáleň – pečenie langošov
Jozef Haviar – čiastočne moderovanie, iná pomoc počas podu-
jatia
Banskobystrický pivovar Urpiner – zapožičanie slnečníkov
Červený kríž – jedno zo stanovíšť na rozprávkovej trase
Ing. Juraj Dávid (Slovenská Ľupča) – zapožičanie konského 
záprahu
Milan Haviar – dovoz a odvoz konského záprahu
MŠ Medzibrod – prijímanie objednávok na balíčky a výber peňa-
zí
Jozef a Ľubka Vojtkovci – nákup surovín do gulášu, zapožičanie 
betónovej záťaže na slnečníky, zapožičanie hot-dogovača, pomoc 
v deň podujatia
Peter a Eva Kočalkovci – výroba Medovníkového domčeka
Monika Petrová – zabezpečenie hračky do balíčkov (drobné zvie-
ratká)  
Daniela Boháčová – zapožičanie nafukovacieho bazéna
Zuzana Očenášová – zapožičanie hot-dogovača

Koláče (a iné pochúťky) od mamičiek:
Daniela Boháčová, Denisa Zemanová, Zuzana Pohorelcová, Zuza-
na Očenášová, Ľubka Vojtková, Jana Ligenzová, Jana Fekiačová 
a určite ďalšie mamičky, ktoré sa mi však nepodarilo vypátrať. 

Dobrovoľníci na stanovištiach: 
Barbora Debnárová, Zuzana Fekiačová, Táňa Hrašková, Kristína 
Gregorová, Timea Bradová, Petra Machavová, Monika Šálková, 
Robert Frič, Pavol Padúch
Fotenie: Július Pohorelec, Monika Petríková, Bohuš Kabáč

vých vtákov. Tie si deti mohli neskôr pohlad-
kať, či odfotiť sa s nimi. 

Pomyselnou súčasťou balíčkov (tých, čo 
deťom odovzdala Včielka Maja) bolo pride-
lenie tombolového čísla. Čísla boli na záver 
programu žrebované Spidermanom (Jožkom 
Haviarom) a šťastní výhercovia dostali veľmi 
pekné ceny.  Pozostávali z rôznych sponzor-
ských darov ako: detské knihy, peňaženky, 
puzzle-poháre, plyšáky, pokladničky, sady 
farbičiek, šnúrky na mobily, perá, ceruzky, 
pastelky, balóniky, šiltovky,  hrnčeky, prí-
vesky a mnoho ďalších drobností. Ďakujeme 
sponzorom a Zuzke Pohorelcovej, ktorá z ich 
darov pripravila balíčky do tomboly.

Program sme uzavreli koncertom rockovej 
skupiny SMELLS HARD z Banskej Bystrice 
(zavítali k nám na pozvanie Moniky Petríko-
vej) a po ňom už nasledovala diskotéka a voľ-
ná zábava.

Aby sme smädom a hladom netrpeli, zvŕtali 

sa v šenku od rána až do konca: Denisa Hraš-
ková, Rado Riečan, Janko Očenáš, Zuzka 
Očenášová, Ľubka Vojtková a Anka Piarová. 

Ďakujeme Obecnému úradu za to, že nám 
v mnohých smeroch vyšiel v ústrety a okrem 
vecných sponzorských darov poskytol zdar-
ma minimálne nasledujúce služby: oznámenie 
podujatia v TIK-u a v rozhlase, vytlačenie a 
vyvesenie plagátu v obecnej vitríne, zapožiča-
nie stolov a lavíc, sprístupnenie kultúrneho 
domu a sociálnych zariadení počas podujatia.

Sme nesmierne vďační za každú pomocnú 
ruku, ktorá sa naskytla. Je krásne vidieť, koľko 
ľudí chce pomôcť, keď ide o deti. Peniazmi, 
vecnými darmi, zľavami, prácou. Veľmi si to 
vážime a keďže z vlastnej skúsenosti viem, 
že dobrovoľné aktivity jednotlivcov sa čas-
to pokladajú za samozrejmosť, upadajú do 
zabudnutia, nevie sa o nich, alebo sa záslu-
hy prisudzujú niekomu inému, pokúsim sa 
vymenovať každého, kto v akomkoľvek sme-

re pomohol. 
Napriek tomu, že nie všetkými som bola 

v tomto zámere podporená (z obavy, že sa 
na niekoho zabudne), a ja sama som váhala, 
rozhodla som sa, že to risknem. Som presved-
čená, že poďakovanie má väčšiu silu, keď je 
adresované konkrétnym ľuďom a za konkrét-
ne veci, než všeobecné poďakovanie neme-
novaným dobrovoľníkom. Verím, že poteším 
nielen tých, ktorí sa v zozname nájdu, ale aj 
tých, ktorým sa naše podujatie páčilo a zaují-
ma ich, kto všetko za týmto dielom stál.

Niektoré mená a názvy sa v zozname opa-
kujú viac krát, keďže niektorí pomohli viace-
rými spôsobmi. Vopred sa ospravedlňujem, 
ak som niekoho nechtiac premenovala, alebo 
predsa len vynechala niektorú z jeho zásluh, 
či ho dokonca vôbec nespomenula. Nestalo sa 
tak zámerne.

Ing. Stanislava Kočalková
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Ďakujeme pani Riaditeľke, Mgr. Ivane 
Sumrákovej, za dlhoročnú prácu s našimi 
deťmi v ZŠ Medzibrod, kde pôsobila ako 
riaditeľka a učiteľka v jednej osobe.
Sme veľmi radi, že pripravovala našich 
školákov do života práve ona a prajeme 
jej ešte veľa osobných, aj profesionálnych 
úspechov.

Rodičia

Volebný okrsok č. 001
Celkový počet osôb zapísaných vo volebnom okrsku                             1100
Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní     781
Počet voličov, ktorí zaslali návratnú obálku z cudziny    3
Počet odovzdaných obálok       778
Počet neplatných hlasov       15
Počet platných hlasov       761
Počet platných hlasov  odovzdaných pre každú politickú stranu, politické hnutie alebo koalíciu:
Ľudová strana - Hnutie za demokratické Slovensko    29
Sloboda a Solidarita       118
SMER – sociálna demokracia       258
Slovenská demokratická a kresťanská únia - Demokratická strana   112
Strana maďarskej koalície – Magyar koalíció Pártja    1
Komunistická strana Slovenska      2
Strana rómskej koalície- SRK       -
Slovenská národná strana       88
Strana demokratickej ľavice       33
Kresťanskodemokratické hnutie      68
Európska demokratická strana      3
Únia- Strana pre Slovensko       7
Paliho Kapurková, veselá politická strana     5
Nová demokracia        -
Združenie robotníkov Slovenska      4
Ľudová strana Naše Slovensko      14
Most – HÍD        12
AZEN – Aliancia za Európu národov      7
Percentuálny podiel účasti v našej obci               69,2%

Výsledky volieb do Národnej rady SR

A my všetci, ktorí sme ju počuli na súťaži Musicstar v KD Brusno 
o tom nepochybujeme. Spolu s jedenástimi súťažiacimi spevákmi sme 
zažili príjemné popoludnie. 

Celé to odpálila nesúťažne Dominika Adamovičová s piesňou od 
B. Dubasovej – Vráť mi tie hviezdy. Ďalším Medzibroďanom bol už 
súťažiaci druhák Mirko Hirka. Spieval pieseň od Desmodu a podpo-
roval ho obrovský fanklub. Už spomínaná ôsmačka Júlia Melichero-
vá spievala veľmi jemne, čisto a krásne pieseň od Leonarda Cohena 
– Halelujah a víťazstvo ocenené zájazdom do Chorvátska si právom 
zaslúžila.

Celá porota – p. starostka Krakovská, p. riaditeľ Šabo, moderá-
torka A. Banášová, tanečník P. Modrovský, herečka J. Hubinská a 
speváčka D. Stará hodnotili všetkých spevákov veľmi pozitívne. 
Predsa len, spievať pred preplnenou sálou a so živou kapelou, to 
nie je ľahké. Všetkým na javisku pomáhal moderátor Jožo Pročko, 
odľahčoval nervozitu súťažiacich a celé tri hodiny výborne zabával 
nielen detské publikum. 

Výrazným oživením programu bolo vystúpenie mužského tria La 
Gioia, ktorí interpretujú moderné piesne v štýle belzanta. Tanečné 
vystúpenie druhákov Mareka a Vanesky z tanečnej školy Faber Dan-
ce zožalo najväčší potlesk. Svojím silným hlasom a celkovým preja-
vom nás prekvapila drobnulinká Dominika Stará.

Vydarený tretí ročník Musicstar má svoju víťazku, ktorej srdečne 
blahoželáme a prajeme veľa podobných úspechov. 

-ks-

Najlepšie spieva Júlia
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Výsledky volieb do Národnej rady SR Ten pes za to nemôže...
... povedala mi moja spolužiačka, hrdá majiteľka 7-ročného boxera, s ktorým bola 

u nás na návšteve. Po jednom večernom venčení sa vrátila rozčarovaná. To vraj čo máme 
u nás za psičkárov, čo nevedia, ako sa správať. To u nich (Žiar nad Hronom) každého 
majiteľa venčiaceho svojho psa, môžu pokutovať mestskí policajti ak nemá pri sebe vrec-
ko na výkaly. Až potom som si začala všímať vás psičkárov. Pyšných na svojich miláčikov, 
obetujúcich im svoj voľný čas, pozornosť, lásku. Ochotných urobiť pre najlepšieho pria-
teľa človeka čokoľvek. Ale prosím Vás, nemohli by ste urobiť niečo aj pre nás ostatných? 
Mohli by ste konečne začať odpratávať „poklady“ vašich pokladov? Naozaj stačí len 
mikroténové vrecko a vaša ochota a dobrá vôľa. To, že vás v našej dedine nikto nebude 
pokutovať ešte neznamená, že na dedinu „trošku hovna“ patrí. Nepatrí, a vy to dobre 
viete. A ten pes naozaj nemôže za to, akého má majiteľa.

-ks-

Začnem vami 20-ročnými (aj keď oslo-
vovať vás chlapi mi nie je veľmi po srsti, 
ale dajme tomu). Žijete spokojne v „hoteli 
Mama“, kde dennodenne využívate služby 
svojich mám. A musíte uznať, že služby 
sú to naozaj neoceniteľné. Máte to šťastie 
v živote, že patríte ku generácii, ktorá sa 
učí cudzie jazyky. Niektorí jeden, iní aj 
dva. Ale ani v materčine, ani tými cudzí-
mi jazykmi nie ste schopní naučiť sa slovo 
PORIADOK. To je zdá sa pre vás neznámy 

Chlapi, čo je to s vami

pojem. Nevadia vám smradľavé 
ponožky pri posteli ani omrvin-
ky v klávesnici. A aj keď 
vám „chyžná“ v tom vašom 
hoteli donekonečna omieľa 
tú istú vetu, vy ste hluchí 
a imúnni. Samozrejme, že len 
niektorí z vás. 

Vy 30 a 40-roční sa začína-
te radikálne meniť z aktívnych 
mladých ľudí na niečo neopísa-
teľné, dennodenne ležiace pred 
televízorom. Intenzívne si budu-
jete intímny vzťah so sedačkou 
a ovládačom a jediná emócia, 
ktorú ste schopní prejaviť je, 
keď zrevete góóóól pri priamom 
prenose. To, že sa príroda s vami pohrala a 
stali ste sa šedivými a plešatými skôr ako 
sa patrí, naozaj nie je fér. Ale to, že vám 
narástli pupky, pre ktoré si nedovidíte ani 
na svojich miláčikov a váš chrup ani zďale-
ka nepripomína hollywoodsky úsmev, je už 
na zamyslenie. Samozrejme, že len niek-
torím z vás. Najlepšie na tom všetkom je, 
že s týmto svojím výzorom a poprdkávajúc 
na gauči vyžadujete od svojich polovičiek 
okrem full servisu, aby boli aj pekné, milé, 

sexi. No uznajte sami, smiešne.
A teraz trošku vážnejšie, vy 50, 60-roční. 

Najskôr vy, ktorí nemáte to šťastie v živote, 
že po vašom boku nestojí tá správna žena. 
To, že ste sa rozhodli svoj život venovať 
výrobcom a predajcom alkoholu a jediným 
zmyslom vášho života sa stalo bezmyseľ-
né chodenie po dedine, to je výlučne vaša 
vec a mňa do toho absolútne nič nie je. Ale 
to, že ste sa prestali o seba starať, tak do 

toho ma už niečo je, pretože stáť vo vašej 
blízkosti, napríklad v rade v potravinách, 
verte, to je veľmi nepríjemné. 

Ale to najhoršie čo robíte je, ako sa sprá-
vate k svojmu telu a zdraviu. Vy sami viete 
najlepšie čím a ako často si ubližujete, bez 
rozdielu či ste ženatí, slobodní, rozvede-
ní. A vaše telo sa začína brániť. Dáva vám 
všemožne najavo, že niečo nie je v poriad-
ku, že už stačí. Koľkým z vás už vaše zdra-
vie hrozilo zdvihnutým prstom a ako ste 

to vyriešili? Chvíľu (pokiaľ sa nepominul 
strach) ste boli zodpovední. A teraz? Všet-
ko je po starom. Tvrdohlavo bagatelizuje-
te a ignorujete príznaky, ,,nemáte čas“ ísť 
k lekárovi, slová ako preventívna preh-
liadka a správna životospráva sú nezná-
my pojem. Je naozaj také ťažké robiť pre 
seba viac? A niektorí z vás ešte primitívne 
vyhlasujete, že telo má ísť do hrobu ,,zhum-
plovanô“. Ale v päťdesiatke, v šesťdesiat-
ke??? To snáď nie.

Život s vami je vraj ťažký, 
ale život bez vás je ešte ťažší, 
hovorievajú ženy, ktoré osame-
li. Toto ešte neviem posúdiť. 
Ale vidím, že ich život bez vás 

sa stáva smutnejším, prázdnejším, 
uplakanejším. A to si žiadna žena 
nezaslúži.  

Viem, že tieto riadky sú trochu 
prehnané. Viem aj to, že vaše hrdé 
mužské ego nepripustí, že by tu 
bolo čo len slovko pravdy. Viem, 
že život niekedy nečakane uštedrí 
hroznú ranu aj tým najzodpoved-
nejším. Viem, že sú medzi vami aj 
chlapi pozorní, aktívni, starajúci sa 

o svoje zdravie, dbajúci o svoj zovňajšok, 
že ste oporou svojim ženám a vzorom pre 
svoje deti. Veľká škoda, že len niektorí 
z vás.

Naozaj som sa tu nechcela nikoho 
dotknúť, nebodaj niekoho uraziť. Ste naši 
synovia, manželia, otcovia. Ste pre nás 
nevyčerpateľný zdroj debát. Chcela som 
vám len ukázať, ako vás niekedy v dobrom 
aj zlom vidíme my ženy.

-ks--
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Škôlkárske okienko malého Rakárika
Prázdniny sú predo dvermi a my – malí i 

veľkí škôlkari sa s vami chceme podeliť, čo 
sme ešte stihli zažiť od nášho posledného 
stretnutia.

Spinkaj bába maličká,
ja som tvoja mamička.
Umyjem ťa, učešem ťa, 
ty si moje drahé dieťa,
haja, haja, haja, haj,
uspať sa mi už len daj.
K sviatku všetkých matiek si všetky detičky 

z našej materskej školy pripravili pre svoje 
mamičky i staré mamy milé vystúpenie, ktoré 
sa konalo 5. mája v kultúrnom dome. Všetci 
naši milí hostia sa rýchlo usadili a s napätím 
očakávali, čo si pre nich ich ratolesti pripra-
vili. Malú nervozitu bolo vidieť aj v drobných 
detských očkách. Tá sa však rozplynula v oka-
mžiku, ako pani riaditeľka privítala rodičov, 
no hlavne mamičky a staré mamy a vyzvala 
detičky predviesť, čo si s láskou pripravili. 
Básničky, pesničky, riekanky, krátke divadiel-
ka i tančeky ovládli celý interiér kultúrneho 
domu. Deti aj rodičia sa výborne zabávali. 
Veselo sa spievalo a tancovalo vo svetle bles-
kov z fotoaparátov a množstva kamier. Hrdým 
rodičom vyčarilo predstavenie ich drobcov 
úsmev na tvári. Detičky si pre svoje mamič-
ky a staré mamy k ich sviatku pripravili malé 
darčeky, ktoré im nadšene venovali po skon-

čení programu a v ich  tvárach sa zablysla 
nejedna slza radosti a dojatia – „mamičky, 
máme Vás radi ...“.

Letnou sparou unavený
deň keď chcel ísť spať,
do divadla pani osa
hostí bola zvať.
A i naše deti volali herci z Bábkového diva-

dla  na  Rázcestí. Pobavili a potešili oko škôl-
karov  i školákov rozprávkovou inscenáciou 
Sofi nkine maléry. Deti sa z divadla veľmi tešili 
a takto príjemne unavené sa už tešili na chut-
ný obed a príjemný poobedný odpočinok.

Spev a hudba je oddávna najprirodzenej-
ším prejavom človeka a detí zvlášť a preto 
nás pani učiteľka Mgr. Lenka Longauerová 
so svojimi kolegami pozvala 16. mája na 
výchovný koncert, ktorý sa konal v kultúrnom 
dome. Deti sa výborne pobavili, zaspievali si 
a nakoniec zahodili posledný kúsok ostychu a 
ako sa na dobrom koncerte patrí, aj si zatan-
covali.

Teplé slnko svieti,
lúkou bežia deti.
Pri veselej pesničke
skáču v mäkkej trávičke.
Bosé nôžky majú,
radostne sa hrajú...
... sme si spoločne chceli spievať v prvý 

júnový deň, kedy majú sviatok naše deti, no 

počasie nám vôbec neprialo. Deti sú to naj-
cennejšie v živote ľudí a zaslúžia si, aby im 
bol tiež venovaný jeden deň v kalendári, i keď 
rodičia si to určite uvedomujú každý deň. A aj 
keď nám počasie ani trochu neprialo a lialo 
ako z krhly, nás to vôbec neodradilo a pri-
pravili sme pre deti trochu netradičný špor-
tový deň. Pani riaditeľka športovcov z triedy 
slniečok i obláčikov privítala, všetci spoločne 
sme si zakričali hlasné huráááááá a súťaže 
v zbieraní pečiatok sa mohli začať. Detičky 
boli odvážne a ani tých najmenších neodra-
dilo vrece plné strachu pri honbe za odme-
nami. Zábava vyvrcholila tancom a spevom 
a samozrejme aj chutným ovocným pohoste-
ním, po ktorom neostala ani omrvinka. Deti 
sa potešili zo sladkých odmien a samozrejme, 
ako správni športovci nepohrdli ani „olym-
pijským“ diplomom. Bol to deň plný zábavy 
a prekvapení, o ktoré v našej škôlke nie je 
núdza. 

A kým sa rozídeme na prázdniny, zažijeme 
ešte veľa veselých zážitkov na spoločnom 
výlete na Donovaly, na športovej olympiáde 
predškolákov, pri súťažiach pri príležitosti 
Dňa otcov a na záver nám určite vypadne 
nejedna slzička pri rozlúčke s našimi pred-
školákmi.

Mgr. Zuzana Huťková 
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Zvesti zo školy na námestí

Milí Medzibroďania! Rozhodla som sa, že v tomto 
čísle prenechám priestor na vyjadrenie sa deťom. Naše 
detičky napísali pre svoje maminky aj ockov básne. Svoju 
lásku k nim vložili do slov a do rýmov a napísali pre nich 
krásne básne.  Napísali básne aj k výročiu založenia obce. 
To najlepšie z najlepšieho Vám ponúkame v tomto čísle.

Nakoľko ja už končím svoje pôsobenie vo Vašej obci, 
chcela by som sa na rozlúčku naozaj z celého srdca všetkým 
poďakovať: rodičom aj deťom, ktorí mi otvorili svoje srdcia a prijali 
ma „za svoju“. Taktiež ďakujem všetkým ľuďom, ktorí mi pomohli pri 
zveľaďovaní kvality našej – Vašej školy. Títo ľudia totižto pochopili, 

že svojimi rukami, dobrými nápadmi, či už inou pomocou 
nepomáhali Sumrákovej, ale svojim deťom, aby sa cítili v 
škole tak dobre, ako doma a tešili do nej. Som rada, že sa 
škola stala pre nich kultúrnym, estetickým  a vzdelávacím 
miestom, do ktorého sa chcú vracať s radosťou. Ešte raz 
ďakujem všetkým deťom, ich rodičom aj starým rodičom, 
kolegyniam aj zamestnancom obecného úradu. Medzibrod 
ostáva v mojom srdci miestom, kde sa budem rada vracať. 

Slová na rozlúčku sa mi vôbec nepíšu ľahko. To, čo mám 
v srdci sa mi nedá opísať slovami. Na Vašu obec však budem 

spomínať len v dobrom. 
Zatiaľ dovidenia  

Čo nového ZŠ Medzibrod?

príloha

Básnické črievko
Mamičke Stanke
Mamička je hviezdička,
má nás rada a je s ňou paráda.
Urobí si kávičku a dieťaťu kašičku.
Stará sa o rodinu, všetko stihne za hodinu.
Emka Svetlíková

Pre moju milú maminu
Ľúbim svoju mamičku, rád jej varím jej 
kávičku.
To je moja rodina, zajtra bude hostina.
Skončila dnes paráda, zajtra bude záhada.
Ľúbim ťa, mamička, lebo si moja hviezdič-
ka.
Majko Cuper

Moja mamička
Mám rád svoju mamičku,
keď natiera mi na chlieb Karičku.
Moja mama rada má Scooby du,
lebo lúštia záhadu.
Ľúbim ťa, moja mamička,
lebo si moja hviezdička.
Romanko Čief

Pre maminu Veroniku
Mamina je anjel veľký,
ktorý ľúbi svoje dietky.
Ona mi urobí kašičku
a ja jej za to kávičku.
Sadneme si spolu na lavičku,
veľmi ľúbim svoju mamičku.
Vejka Haviarová

Mama
Moja milá mamička, ty si pre mňa hviezdič-
ka.
Milujem svoju rodinu, 
len škoda, že musím ísť na vyučovaciu hodi-
nu.
Poobede prídem zase,  
nemôžem odolať tvojej kráse.
Večer ma tíško uspávaš,
ráno vždy skôr vstávaš.
Naladíš mi pekný deň.
Ľúbim ťa, povedať ti chcem.
Kika Obuchová

Mamička moja
Mamička je moja krásna hviezdička.
Na svoju rodinu si vždy nájde voľnú hodinu.
V záhradke je lavička, na lavičke mamička
a v jej rukách kávička.
A keď spravím kávičku a maminka kašičku,
sadneme na lavičku.
Ninka Hudecová

Pre moju maminu Zuzinu
Mamička je moja hviezdička.
Mamina má vždy voľnú hodinu
a pre mňa aj stotinu.
Ľúbi, ľúbi, všetko sľúbi.
Rada, rada ja ju mám,
v záhradke jej pomáham.
A keď už má taký pekný hlas, vždy nám spie-
va:
„Mám vás rada, všetkých všetkých vás.“
Julka Pohorelcová

Maminke
Maminka, si ako kvietok čistý,
ktorý sa stará o svoje listy.
Tie listy, to sme my, nie žiadni iní.
Ďakujem ti za všetkých,
od lupienkov krehkých.
Som rada, že ťa máme,
s nikým sa tak dobre nevyhráme.
Steli Paralová
 
Julka Urbanová a Dominika 
Kenická svojim maminkám:
Moju mamu rada mám,
pomáha mi, varí nám.
Mamička mi dáva rady
a učí ma ako variť.
Keď sme sami, zabáva nás,
je to sranda – aspoň pre nás.
Pomáha mi s úlohami,
skloňovať so zámenami.

Jar
Zvieratká sa prebúdzajú,
cvrčky zrána fi dlikajú.
Deti kvety trhajú
a mamám ich dávajú.
Slniečko už skoro vstáva
a detičky privoláva.
Miško Lihan

Máj
Hop, šup, tralala,
máj je pekný zarána.
Ruža sa tam červená
a náš dedko babku má.
Slniečko už skorej vstáva,
našim deťom radosť dáva.
Mirko Chomič
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Miško Lihan a Kika Haviarová svo-
jim maminkám:
Naša mama – Doroty,
nebojí sa roboty.
Do všetkého sa vrhne hneď,
pri nej je krajší svet.
Uprace nám postieľočku,
navarí nám polievočku.

Majka Vojtková a Zuzka Piarová 
svojim ockom:
Môj otec je dobrý v tom,
v čom nie je žiadny otec.
On je dobrý vo všetkom,
má on šťastia kopec.

Prišla jar
Jar už prišla v plnej kráse,
deti vonku vyšli zase.
Čerešňa už rozkvitáva,
hruška deťom radosť dáva.
Dedko medveď šťastie má,
ríbezľa je červená.
Slniečko už skoro vstáva,
svetlom deti privoláva.
Na lúke zas zvonček zvoní,
les je plný lesných vôní.
Slniečko sa na nás smeje,
obzerá sa: „Zima, kde je?“
Tá sa skryla, už jej niet,
raduje sa celý svet.
Lúče slnka pália dosť,
jar je zase nový hosť.
Tam, na kvietku motýľ sedí,
v mravenisku mravček blúdi.
Včielky nektár zbierajú,
pritom pekne spievajú.
Jar odíde potichu,
v kvetovanom kalichu.
Zuzka Piarová a Majka Vojtková

príloha

Hviezdička

Boli raz dvaja rodičia. Malo sa im narodiť dieťatko. Malo to byť dievčatko a vymysleli mu 
meno Lucinka. Keď sa Lucinka narodila, mala na hlave pár hnedých vláskov a krásne modré 
oči. Každý večer sa rada pozerala na oblohu. Keď vyrástla a mala práve tri roky, tiež sedela pri 
okne a pozerala sa na nebo plné hviezdičiek. V duchu obdivovala krásu hviezd a hovorila si, že 
by aj ona chcela mať aspoň jednu takú hviezdičku doma. Ale tam hore na nebi sa nemali všetky 
hviezdičky až tak veľmi radi. Pobili sa a jednu z nich vyhodili. Hviezdička padala a padala, až 
dopadla presne na okienko malej Lucinky.  „Jéj, to je krásna hviezdička,“ potešila sa Lucinka. 
„Zoberiem si ju dnu do svojej postieľky.“ Ako povedala, tak aj urobila.  O chvíľu prišla do 
jej izby maminka a povedala Lucinke:  „Dobrú noc, zlato.“ „Ja nie som zlato, ona je zlato,“ 
povedala rýchlo Lucinka mamičke a ukázala jej hviezdičku. „Ty tu máš hviezdu?“ spýtala sa 
prekvapene mamička. „Áno mami, priletela sem, na moje okienko a ja som si ju zobrala k sebe 
do izbičky“ povedala Lucinka celá natešená mamičke.  Hneď aj prosíkala: „Môžem si ju nechať, 
prosím mami!“ Mamička sa milo usmiala a povedala:  „Môžeš si ju nechať, viem, ako veľmi 
máš rada hviezdičky. A môžeš ju mať ako lampičku. Bude ti svietiť, aby si sa nebála.“ Lucinka od 
radosti objala svoju mamičku a povedala: „Ďakujem mami! A vymyslela som jej aj meno. Bude 
sa volať Zlatinka.“ „Dobre teda, nech je po tvojom. Ale teraz už pekne spinkaj.“ Odpovedala 
mamička. „Lucka dala mamičke pusinku na líčko a spýtala sa: „Mami? Táto hviezdička je akoby 
moja sestrička, však?“ Maminka sa tíško usmiala a prikývla: „Áno, ak ju chceš za sestričku, tak 
ju maj.  Ale teraz už pekne spinkajte. Dobrú noc vy dve moje hviezdičky Lucinka a Zlatinka.“

Emka Svetlíková

Medzibrodská školička
Naša malá Medzibrodská školička,
v nej je naša druhá triedička.
A v tej triede je aj krieda, lavica aj počítač,
ovláda to každý žiak.
Žiaci majú dobré známky,
učíme sa bez prestávky.
Poobede sa len hráme,
celú knihu prečítame.
Učiteľka je náš kamarát,
každé dieťa ju má rád.
Na prázdniny tešíme sa,
so školičkou lúčime sa.
Kolektívna práca druháčikov

Peťko Petrík svojej rodine:
Moja starká blonďatá,
mala tri pekné dievčatá:
- moja mama – rada má ma,
- druhá – teta Tánička, hotová je čašníčka,
- tretia – Peťa – účtovníčka, jej dcéra je taneč-
níčka.
My sme rodina veľká, my sa radi máme,
nikomu sa na svete nedáme!

Všetko najlepšie, Medzibrod!
Dedinka veľká, ktorá je stará na päťky tri,
tu sa bývať naozaj oplatí!
Táto dedina má krásne meno – je to Medzi-
brod.
Okolo nej tečú dve rieky a hory sú to ako 
plot.
Dookola krásne stromy rozdávajú vôňu
a radi poskytujú zvieratkám aj ľuďom tôňu.
Medzibrod má už 555 rokov,
aj naša rodina tu spravila milióny krokov.
Tu bývajú naše rodiny,
na celom svete niet krajšej dediny!
Kolektívna práca tretiačikov

Kvet kultúry pre našu pani starostku
Predseda Banskobystrického samo-
správneho kraja Vladimír Maňka 

udelil
pri príležitosti dňa kultúry a ume-
nia Banskobystrického samospráv-

neho kraja 
cenu Kvet kultúry 

našej pani starostke Zdenke Huťko-
vej za rozvoj miestnej kultúry, kni-
hovníctva a ochotníckeho divadla

GRATULUJEME

(foto: Ing. V. Veverka)
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Aj pomenovanie jednotlivých častí nášho cho-
tára je nemenej zaujímavé ako názvy dvorov, 
o ktorých som sa už v minulom príspevku zmienil. 
Tieto názvy sú zas odvodené od činností, ktoré sa 
v týchto lokalitách vykonávali alebo sú pomeno-
vané po bývalých vlastníkoch. Niekedy sa týmto 
častiam hovorilo aj „hony“. Ako hon Dúbrava, 
hon Dlasťoch a pod.

K najzaujímavejším patrí pomenovanie 
Pšomlaz, ktoré je nesporne odvodené od výrazu 
„Psí laz“. Bolo to miesto, kde sa zakopávali uhy-
nuté či utratené psy a mačky.  Názov Pšomlaz je 
čítankovou ukážkou nášho dialektu (viď úvod 
článku Medzibrotskô nárečia od A po Z). Aj názov 
Dúbrava má nesporne svoje opodstatnenie, veď 
bola porastená dubmi, ktorých drevo používali na 
rukoväte naši predkovia, chýrny nožiari. Názov Za 
močilá, kde je dnes futbalové ihrisko, bývala peká-
reň a expedičný sklad št. lesov má tento priliehavý 
názov z jednoduchého dôvodu. Rozsiahle močidlá 
– mokrade, ktoré v týchto priestoroch boli využí-
vali gazdinky na močenie konopí  pred ďalším 
spracovaním. Niektoré pomenovanie vyslovujeme 
my, Medzibroďania  inak, ako ich označujú úradne 
na mapách. Názov po našom Máčkovová nájdete 
na mape ako krátke Mačková. Názov je údajne 
odvodený od toho, že do porastu Máčkovej utekali 
z konca dediny mačky, ktoré tam mnohokrát zdi-
veli. Podobne aj Požarina, ktorá  sa na mape číta 
ako Požiarina, čo je zrejme odvodené od veľkého 
lesného požiaru.

V našom katastri po bývalých vlastníkoch 
máme Matejovie dolinku, Kukuricovie dolinku, 
Šebeštiansku aj Bačovskú. V priestoroch Uhlištia 
sa pálievalo drevené uhlie do okolitých kovohút 

Moštenice, Ľubietovej a Poník. Ako kuriózne mož-
no označiť pomenovanie „Pod Tatry“, ktoré leží 
na ľavej strane Hrona, čo je vlastne Slovenské 
Rudohorie. Túto lúčku pod horou kosí p. Martin 
Samuelčík. Starobylý názov Baništia má jednozna-
čne súvis dávnou banskou činnosťou. Je doložené, 
že v týchto miestach sa ryžovalo zlato z potoka ale 
aj dolovalo z menších štôlní.

V južnej časti nášho katastra sa týči vyvýšený 
kopec s výstižným názvom Stráž, ktorý hraničí 
s ľubietovským chotárom. Stráž sa na východ 
zavažuje do pretiahleho sedla, kde sa odjakživa 
volá Pod hradište, to sú názvy ktoré si zasluhujú 
od nás väčšiu pozornosť. Dávnejší názov Stráže 
bol Hradište alebo Hradisko. Nemajme veľké oči 
a nechcime vidieť na Stráži starobylý zámok či 
hrad ako je to v prípade povesti o Sokole. Je ale 
pravdou, že Stráž, čiže dávnejšie Hradište patrilo 
k sústave strážnych hradísk, ktoré sa tiahli v línii 
niekoľkých desiatok kilometrov do Malachova až 
po Hornú Lehotu. V poradí piata bola Stráž. Tie-
to hradiská fungovali ako útočiská, ktoré chránili 
okolité komunity v bezpečí svojich valov. Bola to 
vlastne ochrana pred dávnymi tatárskymi hordami 
a neskôr tureckými vpádmi. Veď vieme, že Turci sa 
dostali až do Ľubietovej. Vyvýšené kopce starost-
livo vybraté kvôli viditeľnosti z jedného na druhý 
si dávali v čase ohrozenia znamenia, či signály 
dymom. Odlesnený a valom ohradený vrchol hra-
diska poskytoval dočasné bezpečie obyvateľstvu, 
ktoré sa tam na základe spomenutého znamenia 
neodkladne so základnými životnými potrebami 
presunulo.

Amatérsky prieskum potvrdil hrubšiu zuhoľna-
tenú vrstvu po pálení. Neskôr sa na Stráži roz-

prestieralo protiturecké signalizačné zariadenie 
so stálou vojenskou službou. Toto zabezpečovalo 
spoľahlivý prechod povozov a sprievodov na Hore-
hron. Veď Medzibroďania mali od panstva okrem 
iných povinností uloženú aj povinnosť vydržiavať 
vojsko práve na tento účel. Samozrejme, že sa 
jednalo len o niekoľkých vojakov, ktorí sa v služ-
be striedali. Boli vraj ubytovaní v domoch, ktoré 
voľakedy stáli v miestach, kde je postavená fi alová 
bytovka (približne u Kvidorov). Ak si ešte predsta-
vím, že našou obcou prechádzal dôležitý brod cez 
Hron, možno jednoznačne povedať, že Medzibrod 
nepatril k bezvýznamným obciam.

Na priloženej mapke sú krúžkami označené 
miesta, kde sa hradiská - hradištia nachádzali. 
Hradísk bolo sedem a boli umiestnené v nadmor-
skej výške 660 - 958 metrov nad morom. Dosiaľ 
uskutočnený archeologický výskum naznačuje, 
že intenzívna činnosť sa tu odohráva údajne už 
v treťom až prvom storočí pred naším letopčtom. 

Ako prvý je malachovský hrádok, druhý je 
nemčiansky alebo selčiansky, tretí v poradí je 
hrádok Baláže, najvyššie je položený hrádok 
v Moštenici. Oproti nemu o niekoľko kilometrov 
ležal náš hrádok, teraz už pomenovaný ako Stráž. 
Stojí za povšimnutie, že na tejto mapke je stále 
označený ako Hradište a nakoniec aj väčšina 
týchto „refúgií – útočísk“  sa stále nazýva hrádok 
či hradište. Ako šieste je hradisko v Nemeckej a 
posledným je hrádok v Hornej Lehote. Na niekto-
rých z hradísk sa už archeologický výskum usku-
točnil, niektoré naň ešte len čakajú a tak nám ostá-
va len dúfať, že sa o dianí hlavne v našom Hradišti 
dozvieme ešte mnoho zaujímavého.

Jarolím Bacúr

Po medzibrodskom chotári

Kvet kultúry pre našu pani starostku
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24.06.2010 sme odštartovali už tretí ročník akcie pre deti ZŠ v Med-
zibrode s názvom „ Po partizánskych chodníčkoch“ organizovanú 
miestnou organizáciou Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov 
v Medzibrode. Tento rok sme sa rozdelili do skupín podľa tried v ZŠ a 
každá niesla meno nejakého významného generála SNP. 1. skupina: 
Generála Jána Goliana , 2. skupina generála Rudolfa Viesta a 3. sku-
pina generála Júliusa Noska. Po rozdelení názvov skupinám a preštu-
dovaní mapy, sme sa vydali na partizánsky pochod. Začiatok pochodu 
bol v Mačkovej  „ Údolie ozveny p. gen. J. Goliana“  tam sme si prečí-
tali stručný životopis tohto generála a pokračovali súťažou o najdlhšiu 
ozvenu. Všetky tri skupiny súťažili a najdlhšiu ozvenu si obhájila ozve-
na 2. skupiny gen. R. Viesta. Ďalej sme pokračovali v pochode až ku 
kameňolomu, kde sa nachádzalo  „ Granátové údolie generála Rudolfa 
Viesta „ Po prečítaní jeho životopisu sme súťažili v druhej disciplíne 
a to : Hádzanie kameňa na terč. V tejto súťaži sa na prvom mieste 
umiestnila M. Vojtková , na druhom mieste M. Cuper a ako tretí skončil 
D. Padúch. Po ukončení súťaže sme po jednom za sebou pokračova-
li podľa mapy na Poľanu. Výstup bol pre niektorých náročnejší , ale 
napokon sme sa dostali až hore a dali si menšiu prestávku. Výhľad bol 
nádherný , v diaľke bolo krásne vidieť Prašivú. Po kratučkej prestávke 
sme smerovali na Pažite cez horu kde sa nachádzalo „ Zelené údolie 
generála Júliusa Noska“ V tomto údolí sme zahájili súťažnú úlohu „ 
Beh pred nepriateľom“ Vyhodnotenie tejto úlohy bolo zvlášť za dievča-
tá a zvlášť za chlapcov.  Ako najrýchlejšie dievča by pred nepriateľom 
utekala K. Haviarová , ako druhá J. Urbanová a ako tretia V. Haviaro-

vá. Z chlapcov bol v úteku na prvom mieste Š. Gregor, druhý P. Petrík 
a tretí skončil I. Janiš. Keďže sa neuveriteľne rýchlo blížil čas obeda, 
už stále častejšie nám bola položená otázka : „ Kedy budeme obedovať 
? „  pobrali sme sa teda posledným úsekom a to bol úsek generála 
M.R.Štefánika na tomto úseku , ale vlastne počas celého pochodu sme 
si cestu spríjemňovali spevom a to piesňami napr. Pod horou, pod horou 
čierne psíča breše, V hlbokej doline , ale aj partizánskymi Tichá noc, 
tmavá noc.... , ktorú deti poznajú z vystúpení na oslavách . Už v diaľke 
sme cítili, že cieľ „ Hlavný štáb“ sa blíži. Neodolateľná vôňa gulášu 
nás sprevádzala až pred chatu Vyvieranica , kde nás čakali s uvareným 
gulášom ostatní členovia výboru SZPB Medzibrod.  Po rozdaní cien za 
súťaže deti čakalo ešte jedno prekvapenie.  V policajnom aute im prišla 
aj so svojim kolegom urobiť dopravnú prednášku hovorkyňa KR  PZ v 
Banskej Bystrici  PhDr. kpt. Petra Vašková. Doniesli aj výstroj ťažkoo-
dencov, ktorú si deti mohli vyskúšať. Ako aj prilbu, rukavice, putá..... 
Po prednáške sa rozdali deťom darčeky a to refl exné vesty, pásky, hrač-
ky, perá, píšťalky.....Nakoniec sa najedli vynikajúceho gulášu a tým sa 
zakončil 3. ročník partizánskeho pochodu pre deti ZŠ v Medzibrode. 
Kolektív členov výboru SZPB v Medzibrode ďakuje sponzorom , ktorí 
im na túto akciu prispeli či už vo forme vecných alebo fi nančných da-
rov. A to :  Tromf  - poľovnícke potreby Banská Bystrica, Hvezdáreň 
Hurbanovo, KR PZ v Banskej Bystrici, Obecný úrad Medzibrod. 

Slávka Lenčová
 A kolektív výboru SZPB V Medzibrode

PO  PARTIZÁNSKYCH   CHODNÍČKOCH 

O tom, že nám príroda pripraví pekné prekvapenia som sa presvedčil i v 
máji tohto roku. Po dlhšej prechádzke v trase Bôrovie, Požarina, Vrch Tory-
sa, Pažite, Poľana, ktorú som v detstve toľkokrát absolvoval, som sa tešil už 
na výdatné gazdovské raňajky (chlieb s maslom a oštiepkom a k tomu na 
zaliatie fajná žinčica). 

Cestou v tom krásnom orosenom ráne som videl veľa zaujímavého. Na 
Požarine ma obrechal srnec, potom pri mne fučali diviaky v mladine nad 
Červenými smrekmi zlostiac sa, že im známy to lovec Julko Cája pred 
nedávnom odstrelil kamarátku lanštiačku. Na Vrch Toryse som skontrolo-
val kvitnutie vstavačov mužských, v Strose si na mne išiel oči vyočiť mladý 
srnček s parožkami ešte v lyku, hneď pozdola prebehla jelenica s pekným 
asi týždňovým jelenčaťom, na Pažitiach ma ohúrili vo veľkom množstve 
kvitnúce prilbovky biele. Cez Poľanu som išiel so zámerom pozrieť, ako 
zareagovala populácia neotinei trojzubej, ktorej biotop sme vlani so synom 
vykosili. Skonštatoval som, že chladný a daždivý máj spolu s kosením pozi-
tívne ovplyvnil početnosť orchideí. Na vykosenej ploche ich kvitlo 25 až 30 
ks a potom ešte po celej Poľane sporadicky po pár kusoch, čo som v minu-
lých rokoch nepozoroval. V časti nad Vyvieranicou ma už z diaľky asi 50 m 
zaujala silueta rozkvitnutej kvetiny a hneď som aj tušil, čo to asi môže byť. 
Vysoký vzrast, veľké súkvetie bielo purpurovej farby na stmavnutej stonke 
ma veľmi potešilo. Išlo o jedinca vstavača purpurového, ktorého som na úze-
mí medzibrodského chotára ešte vôbec nevidel. Dá sa povedať, že sa jedná o 
nový druh medzibrodskej fl óry.

Vstavač purpurový je jednou z najväčších našich orchideí s byľou vyso-
kou až do 90 cm. Má prízemnú ružicu obrátene podlhovasto vajcovitých 
listov. Byľ je hrubá, súkvetie veľké aj s veľkými kvetmi purpurovej farby s 
tmavšími bodkami a čiarami. Kvitne v máji a júni. Jedná sa naozaj o veľmi 
dekoratívnu orchideu, ktorú si všimne aj laik. Tento nález ma prekvapil, lebo 

Vstavač purpurový
poznám nároky tohto druhu a predmetná lokalita nie je typická. Severná 
hranica rozšírenia je na Slovensku po Banskú Bystricu s ťažiskom výskytu 
v teplejších oblastiach. Typicky rastie na krovinatých stráňach, na zaras-
tajúcich lúkach, v svetlých lesoch najmä na vápnitých pôdach. Najbližší 
hojný výskyt je v Chránenom areáli Jakub a v okolí Čerína. Mne sa poda-
rilo nájsť tento druh na západne orientovanej stráni pod Moštenicou a toto 
je ďalší posun rozšírenia. Príroda je nevyspytateľná a na tak čistej lúke 
(skoro žiadne kroviny) by som tento druh naozaj nečakal. Možno zaúčin-
kovala mimoriadna vlhkosť, ktorá orchideám vyhovuje. Možno to bola 
len náhoda, že práve tu sa ujalo jedno z tisícok semien, ktoré vyprodukuje 
jeden jedinec a privial ho vetrík bohvie odkiaľ. U orchideí je aj toto všet-
ko ešte málo. Embryu chýba zásobné pletivo, preto sú semená pri klíče-
ní závislé na prítomnosti špecifi ckých pôdnych húb, ktoré im dodávajú 
výživné látky.  Nie je vylúčené, že i v minulosti tu tento druh rástol, nik si 
ho nevšimol, alebo prežíval len ako nekvitnúci sterilný jedinec, čo je v tejto 
skupine rastlín úplne bežné.

Som presved-
čený, že nikoho 
nenapadne ten-
to dekoratívny 
druh trhať, či 
presádzať čo by 
aj tak bol dopre-
du prehratý boj.  

Text a foto: 
Paľo Kostúr
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Opustili nás :

Anna Haviarová (78)
Anna Šutáková (85)
Zuzana Psotová (77)
Július Hrk (73)
Katarína Čányová (46)
Anna Kovalčíková (90)
Brigita Tomuzsová (78) 

Narodili sa:
Oliver Kasza
Viktória Haviarová
Erik Ondriga
Ema Laurincová
Matúš Klima
Sabina Šišová

Do stavu manželského vstúpili:
Michal Donoval a Mária Kostúrová
Ľubomír Beňo a Lucia Padúchová
Zdenko Prievalský a Mgr. Monika Gregorová

20. 8. 2010 o 18.00 hod. 

Ženy v pokušení

Réžia: Jiří Vejdělek

Hrajú: Eliška Balzerová, Lenka Vlasáková, Veronika Kubařová, 
Vohtěch Dyk, Jiří Macháček, Roman Zach

Tvorcovia: Tomáš Hoffman, Jiří Vejdělek

Štyridsiatnička Helena, uznávaná odborníčka na manželské pro-
blémy jedného dňa zisťuje, že sa dostala do situácie, aké rieši so 
svojimi pacientmi.Jej doteraz milujúci a milovaný manžel je pristih-
nutý in fl agranti s mladšouženou a Helena čoskoro bezradne stojí na 
prahu nového života. 
Dvadsaťročnádcéra Laura chce byť matke oporou, zároveň sa však 

stretáva s nástrahami vlastnéprvé ozajstné lásky. Pomocnú ruku 
ponúka k Helenin zdesenie aj matka Vilma,bývalá herečka, ktorá 
na všetky situácie aplikuje svojráznou školu života.Výstredná dáma 
má zaručený recept: nahradiť nepořádného chlapa, chlapom pori-
adnym. 
Zdá sa to neriešiteľné, ale na prekvapenie Heleny aj Laury muži, 

sktorými stojí za to sa vrhnúť po hlave do milostného dobrodružstva 
tu stáleešte sú. A tri celkom rozdielne ženy zisťujú ako veľmi sú si 
podobné a ak sa má niečo vyriešiť chce to nadhľad, humor a nestrá-
cať hlavu ani nádej.

30. 7. 2010 o 18.00 hod.

Alica v krajine zázrakov
Hrajú: 
Johnny Depp, Anne Hathaway, Helen Bohnam-Carter, Alan Ric-

kman... V slovenskom znení: Roman Luknár, Diana Mórová, Monika 
Hilmerová, Juraj Hrčka

________________________________________
Réžia: Tim Burton

Alica má už 19 rokov a vracia sa do tajomného sveta, ktorý prvý-
krát navštívila ešte ako dieťa. Znovu stretáva svojich starých pria-
teľov: Bieleho králika, Fidlyho a Tidlyho, Plcha, Húseničiara, mačku 
Škľabku a samozrejme Klobučníka. Alica podstupuje túto fantastickú 
cestu, aby našla svoj pravý osud a aby pomohla ukončiť teror Srdco-
vej kráľovnej. Vo vybraných kinách s technológiou 3D! 

Walt Disney Pictures a vizionársky režisér Tim Burton prinášajú 
dobrodružný 3D fantasy fi lm ALICA V KRAJINE ZÁZRAKOV. V jed-
nom z najobľúbenejších príbehov všetkých čias, popretkávanom kúz-
lami a mágiou, sa za pomoci špičkových vizuálnych efektov a najmo-
dernejšej technológie dostávajú na plátna kín najcharizmatickejšie 
postavy svetovej literatúry

Alica Kingsleighová, po svojich dobrodružstvách v Krajine zázra-
kov, vyrástla v trochu zasnenú a roztržitú, ale aj krásnu a moderne 
zmýšľajúcu mladú dámu. Nečudo, že na záhradnej slávnosti v sídle 
Lorda Ascota ju požiadal o ruku dedič majetku Hamish Ascot...

Kino Torysa uvádza*Kino Torysa uvádza*Kino Torysa uvádza*Kino Torysa uvádza

1. Nemohol by sa zber vytriedeného skla 
realizovať tak, ako zber papiera a plastov 
(1x mesačne po domoch)?

Na zber skla sme v obci umiestnili  1.100 
litrové kontajnery. Po určitom čase sme ich 
kvôli nedisciplinovaným občanom, ktorí do 
nich hádzali všetko  možné nielen sklo, boli 
nútení stiahnuť do zberného dvora. Tento 
mesiac bol dopracovaný a predložený pro-
jekt  na prostriedky z Eurofondov, operačný 
program: Životné prostredie, na zefektívnenie 
separovaného zberu odpadu v našom mikro-
regióne RENTAR. V prípade, že projekt bude 
úspešný budeme mať viac možností aj na to, 
aby sme riešili zber skla z domácností. Do 
tohto času majú občania možnosť priniesť 
sklo do zberného dvora, ktorý je každú stredu 
otvorený do 17.00 hodiny.

2. Kedy už na námestí obce pribudne 
sľubovaná tržnica, ktorá bola súčasťou 
plánu rekonštrukcie námestia?

Tržnica je súčasťou plánovanej rekon-
štrukcie námestia a na jej výstavbu už máme 
schválené fi nančné prostriedky z Eurofondov, 
konkrétne z Programu rozvoja vidieka. Z 
výstavbou by sa malo začať v polovici júla, 
alebo začiatkom augusta tohto roku.

3. Ako pokračuje rekonštrukcia prívod-
ného potrubia?

Rekonštrukciu prívodného potrubia od pra-
meňov v Tŕstí až po vodojem v dĺžke skoro dva 
kilometre realizuje Stredoslovenská vodáren-
ská spoločnosť na svoje vlastné náklady. Som 
rada, že po niekoľkoročných jednaniach bola 
naša požiadavka zaradená do plánu investícií 
a v súčasnosti je rekonštrukcia pred ukonče-
ním. Bez rekonštrukcie prívodného potrubia, 
ktorým sa do obce dostane dostatok pitnej 
vody by sme nemohli uvažovať s výstavbou 
nových rodinných domov a bola by ohrozená 
aj výstavba nových domov na Dúbrave. 

pýtala sa -sisa-

1. Nemohol by sa zber vytriedeného skla Tržnica je súčasťou plánovanej rekon-

Tri otázky pre starostku
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7. zasadnutie OZ, 11.12.2009 
OZ berie na vedomie:
- stanovisko hlavnej kontrolórky obce Medzibrod k návrhu rozpočtu na rok 
2010
- návrh VZN obce Medzibrod č.2/2009 o určení výšky dotácie na prevádzku a 
mzdy na žiaka základnej  umeleckej školy, poslucháča jazykovej školy, dieťa 
materskej školy a dieťa školského zariadenia na rok 2010
- diskusné príspevky:
• starostka obce p. Huťková...
- stratégiu integrovaného rozvoja územia Banskobystrického geoparku. 
- informáciu o dofi nancovaní rozpočtu v roku 2009
- návrh Zmluvy o dielo predložené fi rmou GES, s.r.o. ohľadne vypracovania 
štúdie k projektu „Budovanie a modernizácia verejného osvetlenia pre obec
- zmluvu o výpožičke na bezplatné užívanie nehnuteľností pozemku (cintorína) 
medzi rímskokatolíckou cirkvou, farnosť Medzibrod a obcou Medzibrod
- žiadosť zákl. organizácie Jednoty dôchodcov na usporiadanie silvestrovskej 
zábavy v roku 2010
- návrh MŠ na zatvorenie prevádzky MŠ počas vianočných prázdnin.
• Ing. Hraško ...
- sťažnosť občanov na znečistenie potoka Borovčina betónovými podvalmi
- vyčistenie oplotenia pri ZŠ od buriny a doplnenie strešnej krytiny na preliezač-
kách v areáli MŠ
- prečistenie rigola na ul. Železničná, daný stav zdokumentovať a zaslať želez-
niciam SR
OZ schvaľuje:
- rozpočet obce na rok 2010
- VZN obce Medzibrod č. 2/2009 o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy 
na žiaka základnej  umeleckej školy, poslucháča jazykovej školy, dieťa mater-
skej školy a dieťa školského zariadenia na rok 2010
- príspevok na silvestrovský ohňostroj v sume rozdielu do 350 €.
OZ ukladá – doporučuje:
- pripomienkovať  zmluvu o výpožičke na bezplatné užívanie nehnuteľnos-
tí pozemku (cintorína) medzi rímskokatolíckou cirkvou, farnosť Medzibrod a 
obcou Medzibrod
- prejednať minimálny počet detí ohľadne prevádzky MŠ

Zapísal: Ing. Ondrej Samuelčík

1. zasadnutie OZ, 29. 1. 2010 
OZ berie na vedomie:
- správa o kontrolnej činnosti za 2. polrok 2009
- projekt na tržnicu a zateplenie budov obce
- správa hlavnej kontrolórky k návrhu podmienok poskytnutia úveru od DEXIA 
banky
- informácia starostky o začatí prác na zateplení budov 
- prejednanie  žiadosti p. Jany Oboňovej o výstavbu RD
- informácia starostky o kúpe a vyplatení pozemkov IBV Dúbrava 
- žiadosť  o poskytnutí fi nančnej podpory p. Bláhovi
- žiadosť o uskutočnenie zábavy pre Jednotu dôchodcov
- žiadosť o opravu sociálneho zariadenia pri Klube u Raka
- informácia o zbere triedeného odpadu za rok 2009
- oprava strážneho domčeka Vyvieranica a návrh poplatkov za prenájom
- sťažnosť p. Budu o určení hranice pozemku
- určenie počtu detí, pri ktorom má byť MŠ otvorená
- výročie 555. prvej písomnej zmienky o obci Medzibrod – oslavy
- zakúpenie mýtneho systému na obecnú AVIU
Diskusné príspevky:
- Ing. Pavol Svetlík – vyjadrenie vodární na opravu prípojok Železničná ulica, 

sťažnosť p. Dřímalku – odpadový septik - Borovčina 1
- Ing. Juraj Ramaj stav zamestnancov OÚ na VPP
- Ján Frgelec sa pýtal na stav ROEP a jeho ukončenie
- Michal Kabáč – je poškodená  vstupná tabuľa do obce od Brusna
- Ing. Hraško – osloviť sponzorov na oslavy obce, pluhovanie ciest v obci, na 
ul. Lesná sú spadnuté podvaly v potoku zo súkromnej záhrady, odpad je opä-
tovne navezený v Dolinke, je potrebné zabezpečiť závoru, nastavenie verejného 
osvetlenia 
- Jozef Zázrivec – doriešenie so ŽSR - prechod cez priecestie, odvodnenie cesty 
pod kostolom, vyčistenie svietidiel verejného osvetlenia, podomoví predajcovia

OZ schvaľuje:
- plán kontrolnej činnosti na 1. polrok 2010
- prijatie návratných zdrojov fi nancovania od Dexia banky v maximálnej sume 
173.406,65 €
- žiadosť na výstavbu r. domu p Jany Oboňovej
- kúpu pozemkov IBV Dúbava 5 záujemcom Ing. Tužinský, Jozef Lomjansky, 
manželia Leškovci, Miroslav Holík, Michal Hlaváčik
- podmienky na uskutočnenie Silvestrovského stretnutia
- poplatky za chatu na jednu noc 20 € + 50 € záloha
- počet detí na zavretie škôlky musí byť menej ako 8
OZ ukladá – doporučuje:
- osloviť organizácie o uskutočnení Silvestrovskej zábavy
- odpovedať Jednote dôchodcov na žiadosť na uskutočnenie zábavy
- odpovedať p. Končírovej na žiadosť na uskutočnenie opravy soc. zariadení 
- stavebná komisia zistí skutočný stav pozemku p. Jána Budu
- zistiť detaily podmienok Dexia banky o poskytnutí úveru
- spracovať požiadavky obce, harmonogram prác a zateplení a vstúpiť do jedna-
nia so Slovenskou poštou
- pripraviť návrh poriadku pri preberaní a odovzdávaní chaty
- požiadať o vyjadrenie vodární na prípojky Železničná ulica

Zapísal: Cyril Zeman

1. mimoriadne zasadnutie OZ, 19. 2. 2010 

OZ schvaľuje:
- žiadosť Jozefa Huťku ml. o doplnenie územného plánu – zóna IBV, za pred-
pokladu vysporiadania pozemkov – parc. PKV 524, obec vysporiada PKV 
521,525
-  žiadosť o pridelenie stavebného pozemku – Michal Švajčiak, Nová 6
- žiadosť o predĺženie nájomnej zmluvy na obecný byt pre p. Vandu Bradovú 
o 1 rok
- spracovanie realizačného projektu a statického posudku na výstavbu tržnice 
– p. Filipko

OZ ukladá – doporučuje:
1. realizovať vysporiadanie PKV 521, 525 

2. mimoriadne zasadnutie OZ, 01. 3. 2010 

OZ berie na vedomie:
- žiadosť riaditeľky ZŠ o výmenu svietidiel v objekte ZŠ a revízie elektrických 
zariadení a bleskozvodu (priložených päť návrhov cenových ponúk na realizáciu 
prác)
- cenovú ponuku na realizáciu prác úpravy podlahy a jej povrchu v troch admi-
nistratívnych miestnostiach OÚ (ponuka fi . Popako BB)
- informáciu Ing. Hrašku o závade pri umiestnení novoosadeného okna v kan-

Pokračovanie na ďalšej strane



Rakárik 1313

celárii Ocú
OZ schvaľuje:
- výmenu svietidiel v objekte ZŠ a revíziu el. zariadení a bleskozvodu v objekte 
ZŠ, prostredníctvom vybranej fi rmy Vladimír Fatura – Bestík, Harmanec 1 750 
€ s DPH
- realizáciu prác - úpravy podlahy a jej povrchu v troch administratívnych miest-
nostiach OcÚ podľa ponuky fi rmy POPAKO BB 2 192 € s DPH
OZ ukladá – doporučuje:
- upozorniť fi rmu realizujúcu výmenu okien na závadu v osadení okna kance-
lárie OcÚ

Zapísal Ing. Jozef Hraško 

2. riadne zasadnutie OZ, 26. 3. 2010 

OZ berie na vedomie:
- informáciu p. Petra Strážovca o postupe prác na zatepľovaní budovy OcÚ, KD 
a PZ, plánované ukončenie prác 15.5.2010
- žiadosť o predaj pozemku pre SEPS Bratislava
- žiadosť p. Emila Jančiara o prenájom alebo kúpu pozemku p.č.773/1
- žiadosť na kúpu pozemku IBV Dúbrava
- žiadosť OZ Medrybrod 
Informácie starostky obce:
- k novele Zákona 369//90 Zb. o obecnom zriadení
- inf. k príprave osláv obce Medzibrod – 555.výročie
- inf. k predaju pozemkov IBV Dúbrava
- vyhodnotenie Tajovského divadelných dní, prečítaný list p. Belluša – kritika 
divadelnej hry divadelného súboru Medzibrodway
- osadenie rampy na prístupovej ceste do Dolinky
- žiadosti o stavebné pozemky p. Huťka, p. Oboňová, p. Kassa, sú potrebné 
dodatky k územnému plánu
- eurofondy - výzva s termínom do 5.5.2010, projekt – kompostovisko, drvič 
konárov, stretnutie mikroregiónu RENTAR
- o stave riešenia upchatého kanalizačného potrubia z bytovky – Borovčina 1
- dňa 8. 4. 2010 bude vykonaná revízia prírodnej rezervácie Máčková – OÚ ŽP
- žiadosť p. Bradovej o výmenu bojlera v obecnom byte
Diskusné príspevky poslancov a riaditeľky MŠ:
- Ing. Hraško: riešiť osvetlenie nad vstupným schodiskom do KD, zvážiť 
demontáž betónového schodu na zadnej strane OcÚ, požiadavka na zachovanie 
zokruhovania cesty za elektrovodom, prestavenie času zopínania na osvetlení 
pouličných lámp, rozkopaná cesta pred domom p. Gregorovej – Pod kostolom
- Ing. Ramaj: návrh programu výročia obce 29.5.2010
- p. Kabáč: neporiadok v povodí rieky Hron v katastrálnom území Medzibrodu, 
poškodená tabuľa na vstupe do Medzibrodu, požiadavka na vyčistenie rigolov 
a priepustov
- p. Zázrivec: požiadavka na začatie obecných zastupiteľstiev o 18,00 h
- Ing. Svetlík: aký je termín ukončenia projektu IBV Dúbrava, požiadavka na 
oslovenie fi riem pre dokončenie asfaltovania na Železničnej ulici
- Mgr. Petríková: inf. o počte detí a podmienkach v súčasnej MŠ, požiadavka 
na prehodnotenie možnosti prevádzkovania MŠ v bývalých priestoroch – ulica 
Pod hôrkami
- Mgr. Juraj Obuch (hosť): informácie o možnosti vybudovania bioplynovej sta-
nice v Medzibrode
OZ schvaľuje:
- poskytnutie časti priestorov zdravotného strediska organizácii Medrybrod
- predaj pozemku o rozlohe 1316 m2 v cene 6 €/m2 SEPS-u
- predaj stavebného pozemku parc. č. 1243/16 v IBV Dúbrava p. Šimuthovi
- poskytnutie do prenájmu parcelu č.773/1 o rozlohe 755 m2 v cene 0,01€/m2/
rok p. Jančiarovi Emilovi
- vypracovanie dodatku k územnému plánu stavebných pozemkov pre p. Huťku, 
p. Oboňovú a p. Kassu

OZ ukladá – doporučuje:
- osloviť riaditeľky ZŠ a MŠ - spracovať návrh požiadaviek na priestory pre 
prevádzkovanie MŠ a ZŠ v bývalej MŠ
- osloviť fi rmy pre vypracovanie cenových ponúk na realizáciu asfaltovania 
Železničnej ulice.

OZ nesúhlasí:
- s pridelením termínu pre organizovanie diskozábavy v roku 2010 organizácii 
Medrybrod 

Zapísal: Ing. Pavol Svetlík

3. riadne zasadnutie OZ, 07. 5. 2010 

OZ berie na vedomie:
- informáciu starostky obce Zdenky Huťkovej o návrhu na zriadenie  MŠ a ZŠ 
Medzibrod ako zariadenia s právnou subjektivitou
- cenové ponuky na opravu Železničnej ulice od fi riem Skanska a.s., Renovia 
s.r.o., Kamrla s.r.o.
- program osláv 555. výročia prvej písomnej zmienky o obci Medzibrod
Diskusné príspevky:
Starostka obce Zdenka Huťková:  
- pridelenie sťažností a žiadostí obyvateľov obce príslušným komisiám,
- tečie bojler v obecnom byte
- zberný dvor bude každú stredu otvorený do 17.00 hod.
- rozpracovaný projekt odpadového hospodárstva
- vyrobená a založená rampa na zabránenie vstupu do Dolinky
- Vodárenská spoločnosť začala práce na výmene prívodového potrubia v Tŕstí
Vdp. Martin Čabák:
- ústna sťažnosť na prechádzanie ťažkých nákladných áut obcou
- ústna sťažnosť na parkovanie áut p. Medveďa pri kostole
Riaditeľka ZŠ Mgr. Ivana Sumráková:
- predbežný súhlas na zriadenie MŠ a ZŠ ako zariadenia s právnou subjektivi-
tou
- možnosť zriadenia telocvične v starej kotolni na námestí obce
Riaditeľka MŠ Mgr. Monika Petríková:
- predbežný súhlas na zriadenie MŠ a ZŠ ako zariadenia s právnou subjektivi-
tou
Ing. Juraj Ramaj:
- písomná sťažnosť Ing. Viery Ďuriančíkovej na umiestnenie včelstiev p. Patráša 
pri obecnej ceste nad domom p. Barana
- ústna sťažnosť zamestnancov transformovne Medzibrod na používanie cesty 
za autobusovou zastávkou na Skalke znečistenými a ťažkými nákladnými auta-
mi zo stavby prestavba transformovne
- ústna sťažnosť rodičov detí ZŠ na obsadenie obecnej chaty Vyvieranica počas 
akcie Rozprávkový les
- časová postupnosť úpravy terénu v areáli kúpaliska
- priebeh prác a vzniknuté nedostatky na zatepľovaní obecných budov
- bioplynová stanica Medzibrod – možné poskytnutie obecných pozemkov
- informácia o STK a EK – obecná Avia
Ing. Pavol Svetlík:
- informácia zo zasadnutia Rady školy pri MŠ Medzibrod 
- zostavená komisia pre posúdenie priestorov budovy MŠ a ZŠ
- nie je žiaduce prihlasovať deti do MŠ v priebehu školského roka, nakoľko na 
tieto deti nie sú poskytnuté fi nančné prostriedky od štátu. Nástup detí vždy do 
15. septembra
- potreba priebežného sledovania spotreby jednotlivých energií na všetkých 
odberných miestach v obecných budovách
- zabezpečiť náhradnú výsadbu stromov na námestí obce
Michal Kabáč

zo života obce
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- záujem Jaroslava Friča a Martina Kučeru o kosenie areálu kúpaliska
- predĺžiť zmluvu o prenájme obecných lesov s Urbárom Medzibrod na ďal-
ších 10 rokov, návrh Urbáru Medzibrod na zníženie ročného prídelu palivového 
dreva (z 18 prm na 14 prm) pre obec Medzibrod za prenájom obecných lesov z 
dôvodu zvýšenia fi n. prostriedkov na jeho výrobu a zníženia cien dreva
Ing. Jozef Hraško
- potreba odloženia kovových zvodov z výmeny žľabov na obecných budovách
- požiadať pozemkový úrad o nové katastrálne mapy a iné náležitosti s ukonče-
ného ROEP-u
- prestaviť automatické zapínanie verejného osvetlenia
OZ schvaľuje:
- odpredaj časti obecného pozemku p. č. 213/2 o výmere cca 380 m2 katolíckej 
cirkvi -farnosť Medzibrod v cene 0,10 €/m2
- bezplatný prenájom časti pozemku KN-E č.513 o výmere 8.231 m2 obcou od 
katolíckej cirkvi - farnosť Medzibrod za účelom prevádzkovania cintorína
- odpredaj stavebných pozemkov – IBV Dúbrava nasledovným záujemcom: Ing. 
Peter Kohút (p.č.1243/9), Bc. Katarína Kostúrová (p.č.1243/10), Martin Solivajs 
(p.č.1243/56), Jaroslav Lacko (p.č.1243/53), František Dejl (p.č.1243/54), Mgr. 
Ján Pacek (p.č.1243/52) a Kamil Leško (p.č.1243/34).
- fi nančný príspevok vo výške 99,60 € (50 % z požadovanej žiadosti) pre žiakov 
ZŠ Medzibrod - vstupné na plaváreň v Banskej Bystrici
- Firmu RENOVIA s.r.o., Lieskovská cesta 488, Lieskovec na opravu Železni-
čnej ulice na základe cenovej ponuky a kvality predchádzajúcich prác pre obec
- zásady odmeňovania poslancov Obecného zastupiteľstva a členov orgánov 
zriadených Obecným zastupiteľstvom
- chatový poriadok strážneho domčeka Vyvieranica s poplatkami
- predloženie žiadosti o nenávratný fi nančný príspevok na projekt – Zefektív-
nenie separovaného zberu odpadu v mikroregióne RENTAR
- za členov komisie za obec Medzibrod pre posúdenie priestorov MŠ a ZŠ Med-
zibrod Ing. Ondreja Samuelčíka a Jozefa Zázrivca
- skladovanie dreva pre Jaroslava Dřímalku vedľa obecnej garáže na Námestí 
hrdinov SNP, ak je pozemok obecný
- predĺženie zmluvy o prenájme obecných lesov s Urbárom Medzibrod.

OZ ukladá – doporučuje:
- do najbližšieho zasadnutia OZ zistiť a prehodnotiť výhody a nevýhody zriade-
nia MŠ a ZŠ ako zariadenia s právnou subjektivitou.           
- podať písomnú sťažnosť na LZ slovenská Ľupča na prechádzanie ťažkých 
nákladných áut s drevom obcou.   
- podať písomnú  žiadosť na Regionálnu správu ciest Banská Bystrica na odklon 
nákladnej dopravy z obce
- písomne upozorniť SEPS Bratislava na nepoužívanie cesty za autobusovou 
zastávkou na Skalke nákladnými autami z ich stavby
- urobiť pôdnu sondu vedľa kanalizačnej šachty pri RD Františka Friča na 
námestí obce.  
- zakúpiť bojler na teplú vodu (80 l) do obecného bytu    

- vypracovať zoznam všetkých odberných miest jednotlivých energií v obec-
ných budovách a zabezpečiť priebežné sledovanie spotreby jednotlivých energií 
na všetkých odberných miestach v obecných budovách
- požiadať pozemkový úrad o vystavenie nových katastrálnych máp a iných 
náležitostí po ukončenom ROEP-e
- prestaviť automatické zapínanie verejného osvetlenia.
     
OZ nesúhlasí:,
- s návrhom Urbáru Medzibrod na zníženie ročného prídelu ihličnatého a listna-
tého palivového dreva (z18 na 14 prm) za náhradu prenájmu obecných lesov

Zapísal: Ing. Juraj Ramaj

zo života obce

„Ty, Rudo, už sme dávno nezažili dáku srandu  v našej dedine. 
Vymysli niečo.“ prihovoril sa Jano svojmu kamarátovi cestou z práce na bani 
v Borovom. „Dobre pokúsim sa.“ prisľúbil Rudo. „Dačo vymyslíme.“ Asi na 
tretí deň v krčme zavolal Rudo Jana na bok a hovoril mu: „Vieš čo? Nad dol-
ným stádlom je pri ceste studnička a pri nej je pekná skala. Jednu noc sa tam 
s kamarátmi stretneme a vykopeme hlbšiu jamu, dáme do nej hrniec s krav-
ským lajnom, zahrabeme a po čase rozchýrime po dedine, že je tam zakopaný 
poklad ešte z tureckých čias. Možno sa nájde niekto, kto sa ulakomí a pôjde 
kopať. To čo vykope ho prekvapí a my sa s chuťou zasmejeme.“

A tak veru aj urobili. Potom sa po dedine začali šíriť reči, že pri studničke 
sa zjavuje čudné svetlo. To vraj znamená, že tam pod skalou je zakopaný 
poklad. Dlho bol v dedine kľud a pokoj. Nič sa nedialo. Ale potom prišlo 
to, čo prísť malo. Tetka Mara prišli domov z nákupu v konzume a vrave-
li svojmu mužovi: „Počuj Ďuro! Vraj pod skalou nad dolným stádlom je 
zakopaný poklad. Pred krčmou som počula rozprávať mládencov, že sa tam 

Poklad sváka Ďura!

pôjdu pozrieť. Jano, Mišo, Venco a ďalší. Čo keby sme si tam raz večerom 
zašli a skúsili kopať. Veď za to nič nedáš, len sa trochu narobíš. A ak aj dačo, 
daj Bože nájdeš, máme komu dať.“ A tak jeden večer zobrali Ďuro čakan a 
lopatu a išli krížom cez polia popod Máčkovú, aby ich ľudia nevideli hľadať 
poklad. Bola pekná jarná noc, dobre sa im robilo. Okolo polnoci, keď už 
boli dosť hlboko v zemi, tak narazili čakanom na niečo tvrdé. Kopali, kopali 
až našli liatinový hrniec. Ej ale sa zaradovali. Vybrali ho, vyniesli na cestu 
a otvorili. S hrôzu pozerali na to, čo bolo v ňom. Žiaden poklad, ale čosi iné, 
mľandravé. Sadli si, zapálili fajočku a dumali ako sa ten hrniec tam mohol 
dostať. Potom prišli na to, že si ktosi z ľudí v dedine vystrelil. To určite ten 
beťár Rudo s kamarátmi. Veď on o poklade najviac rozprával. „No počkaj,“ 
zastrájali sa. „Veď ti ja ukážem.“ Zobrali hrniec, dali doň vody zo studničky 
a niesli Borovčinou až k Rudovmu domu. Potichu otvorili dvere na pitvore a 
strčili hrniec aj s lajnom pod schody. Ráno Rudo aj s otcom vstali, obliekli 
sa, že pôjdu do roboty. Vošli do pitvora a tam strašný smrad. Hľadali čo 
to len môže byť. Až nakoniec našiel Rudo hrniec. Vyniesli ho von a až tam 
nakoniec uvideli čo je v ňom. V Rudovi hrklo. Spoznal, že je to ten istý, čo 
zakopali pod skalou. Chtiac-nechtiac rozpovedal otcovi a materi, čo je to za 
hrniec. Že si chceli s kamarátmi užiť trochu srandy, ale že nepočítali s tým, 
že to s tým vymysleným pokladom môže aj takto skončiť, že si naopak niekto 
z neho vystrelil. Vtedy sa mama zasmiali a povedali. „Vidíš synku, tak to už 
chodí. Kto čím hreší, tým trestaný býva. Len či sa niekedy dozvieme, kto sa 
dal na tie vaše reči nachytať. Kto to bol, čo ten váš poklad vykopal a sem 
doniesol. Hádam až po rokoch!“ 

Marián Haviar, ilustrácia Julka Huťková
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Z Božej milosti dňa 26. 6. 
2010 si pripomíname 50. 
výročie kňazstva a zároveň 
29. 6. 2010 sa dožíva krás-
neho životného jubilea 73 
požehnaných rokov v Páno-
vej vinici náš pán farár Mar-
tin Čabák.  
Touto cestou sa Vám chce-
me poďakovať a vyprosiť 
požehnanie a milosť od Boha 
otca a lásku Ježiša Krista. 
Nech Vás Matka kňazov a 
sv. Ján Nepomucký patrón 
nášho kostola s láskou spre-
vádzajú. S úctou vďační 
veriaci z Medzibrodu, Hiadla 
a Ľubietovej. 

INTERNET
LIFEPC, s.r.o..
Ponuka internetového pripojenia.
Vysokorýchlostný internet bez obmed-
zení.
Rýchlosť pripojenia 4-5 Mbps oboj-
smerne.
Mesačné len 11,85 Eur.
Kontakt:  0911 017 774
                 0903 671 494
                 www.lifepc.sk
                 lifepc@lifepc.sk 

Fotoreport: Oslavy 555. výročia prvej písomnej zmienky



Rakárik16 Rakárikšport

Rakárik dvojmesačník o dianí v Medzibrode 3/2010. Registrované na MKSR evid. číslo EV 2082/08. Vychádza s prispením Ministerstva školstva SR.
Vydáva a distribuuje zadarmo do všetkých domácností obec Medzibrod. Tlač: Tlačiareň D&M Slovenská Ľupča 
Šéfredaktor: Bc. Tomáš Pohorelec
Redakcia: Andrea Bellušová, Ján Debnár, Ing. Silvia Tešínska, Katarína Sálišová, Ing. Ivan Huťka, Ing. Janka Kaszová
Príloha Okienko malého Rakárika: Mgr. Zuzana Huťková a Mgr. Ivana Sumráková
Grafi cké spracovanie: -tompo-      Sídlo redakcie je na obecnom úrade.
Neprešlo jazykovou úpravou. Najbližšia uzávierka 5. august 2010, e-mail: rakarik@atlas.sk.

Pri sledovaní futbalových zápasov nielen v 
televízii, ale najmä na našich dedinských ihris-
kách normálne žasnem, koľko odborníkov v 
oblasti trénovania, psychológie, zdravej výživy 
atď. navštevuje tieto stretnutia. Žasnem nad tým, 
prečo sa pri tých svojich úplne dokonalých vedo-
mostiach nevykašlú na svoje terajšie živobytie, 
nespravia si európsku licenciu a nejdú napríklad 
trénovať Inter Miláno alebo Real Madrid. Určite 
by sa uspokojili aj o pár tisíc menším platom ako 
má Mourinho alebo Benitez.

Je úplne logické a normálne, že každý máme 
iný názor ale niekedy sa už naozaj nedá počúvať 
to, ako by to urobila daná osoba na ihrisku, keby 
tam bola. Podľa rečí by daný človek dal v zápase 
minimálne 8 gólov a na ďalšie 4 by prihral. Všetci 
zabúdajú na to, že spoza zábradlia to vyzerá asi 
strašne jednoducho, ale na ihrisku je to už úplne 
niečo iné. Viacerí kritici si chodia zahrať futbal 
vo svojom voľnom čase a poviem Vám, že tam je 
tiež plno chýb a technických nedostatkov. Teraz 

nechcem kritizovať tzv. starých pánov za to, že 
nezabehnú stovku za 9,70. Ide mi len o to, aby si 
uvedomili, že je naozaj 1 vec komentovať s pivom 
v ruke a 2. vec to naozaj aj predviesť na ihrisku.

Málokto je ochotný akceptovať, že niekedy je 
zápas, kedy Vám nič nevychádza a s tým jedno-
ducho nič nenarobíte. Jednoduchšie je zvaliť vždy 
vinu na alkohol a životosprávu ako si priznať, že 
keď nejde tak nejde a môžete sa aj roztrhať. Ja 
netvrdím, že alkohol nemá žiadny vplyv na výkon 
v zápase ďalší deň, na 2. strane hovoriť po 2 
deci vína, že to ovplyvní výkon o 17 hodín je asi 
úplne mimo. Starší ľudia hovoria, že aj oni boli 
mladí, chodili po zábavách, ale vždy podali na 
druhý deň 100 %-ný výkon. Prepáčte, ale to sa 
mi naozaj nechce veriť, pretože ani Messi nepodá 
vždy perfektný výkon a to je predsa asi hráč iných 
kvalít ako behajú po našich trávnikoch. Sám viem 
veľmi dobre z vlastnej športovej skúsenosti (fut-
bal, stolný tenis), že niekedy mi vychádza všetko, 
porazím hráča o veľa miest v rebríčku vyššie a 

niekedy neviem trafi ť stôl a súper si myslí, že tré-
nujem iba 2 mesiace. Pritom to nemá žiadny súvis 
so životosprávou pred zápasom.

Ďalšou témou sú rozhodcovia. Takmer po 
každom zápase keď obrazne povedané nie sú 
odpískané minimálne 2 penalty proti súperovi, sú 
pokriky voči rozhodcovi aj za minimálne chyby. 
Oveľa väčšie omyly sa robia na MS, ale my tu ide-
me často zabiť rozhodcov ak aj pískajú dobre a 
objektívne, bohužiaľ proti nášmu družstvu. Ak sa 
náš hráč sám pošmykne žiadame vylúčenie súpe-
ra, v prípade prizabitia súpera likvidačným fau-
lom na prokurátora to považujeme za fi lmovanie 
a čudujeme sa, ako to mohol rozhodca odpískať. 
Takže fandenie a emócie k športu patria, ale urči-
te tam treba aj kúsok objektívnosti, pretože potom 
dané osoby vypadajú, že nemajú ani šajnu o fut-
balových pravidlách a zbytočne sa iba strápňujú. 
Na záver zdôrazňujem, že to nebolo myslené na 
konkrétne osoby. Napriek tomu si myslím, že sa v 
týchto riadkoch nájde dosť fanúšikov.

Najľahšie je kritizovať s pivom v ruke

Futbalový ročník 2009/10 sa nám pomaly blíži 
k svoju záveru a preto je tu priestor na hodnote-
nie účinkovania našich chlapcov v I. triede. Pred 
sezónou nemali funkcionári ani hráči príliš veľké 
oči, držali sa radšej pri zemi a základným cieľom 
bolo udržať najvyššiu okresnú súťaž pre náš klub 
aj do budúcnosti.

Po prvých 4 zápasoch a zisku iba jediného 
bodu nastala možno predčasná skepsa a smútok. 
Fanúšikovia zvyknutí z minulých rokov na víťaz-
stvá a boj o popredné priečky v II. triede ostali 
zaskočení a prekvapení, neuvedomili si vyššiu 
kvalitu súperov. Našťastie potom prišla séria 5 
víťazstiev, ktorá bola síce ukončená nešťastnou 
prehrou na Beňuši, ale ani to našich hráčov už 
neodklonilo z dobrej cesty a naďalej pokračo-
vali v nováčikovskej eufórii doplnenej dobrými 
výsledkami. Zlepšená hra sa prejavila aj v tabuľke 
a po jesennej časti sa naše družstvo umiestnilo na 
vynikajúcom 5. mieste do ziskom 22 bodov.

Počas zimnej prestávky ostalo družstvo poko-
pe a preto sa očakávalo, že by už nemalo mať 
žiadne problémy so záchranou. Pre zaistenie si 
bezpečného stredu tabuľky boli rozhodujúce 3 

jarné domáce víťazstvá nad Michalovou, Jasením 
a Braväcovom. Útlm zastihol hráčov najmä počas 
zápasov v Hronci 1:5 (asi najväčší výbuch na jar) 
a v nasledujúcom domácom zápase proti Beňuši 
1:1. Po týchto stretnutiach sa dokázalo družstvo 
otriasť a vynikajúco sa skoncentrovať na prestíž-
ne a dlho očakávané derby zápasy v Lučatíne a 
doma so Slovenskou Ľupčou. Obidva zápasy sa 
skončili našimi jasnými víťazstvami 5:1 a boli 
takou čerešničkou na torte za vynikajúco zvlád-
nutou sezónou, ktorá prekročila všetky očakáva-
nia.

Pred posledným kolom sa naše družstvo 
nachádza so ziskom 46 bodov na výbornom 
5. mieste a je veľmi pravdepodobné, že už tam 
ostane aj po konci súťaže. Základným kameňom 
bola bilancia na domácom trávniku, na ktorom po 
úvodnej prehre s Osrblím 1:3 naši chlapci stratili 
v zostávajúcich 12 zápasoch iba 2 body za už spo-
mínanú remízu s Beňušom (hostia vyrovnávali v 
nadstavenom čase). Je iróniou osudu, že sa tak 
stalo akurát pri príležitosti osláv 555. výročia 1. 
písomnej zmienky o Medzibrode. Ďalším zaují-
mavým štatistickým údajom je fakt, že s výnim-

kou stretnutia v Slovenskej Ľupči (prehra 0:2) 
naši hráči dokázali skórovať v každom zo zvyš-
ných 24 zápasov.

Napriek tomu, že tento ročník dopadol nad 
očakávanie netreba mať príliš veľké oči a očaká-
vania od budúcej sezóny. Tradične býva zvykom, 
že akurát 2. sezóna je pre nováčika najťažšia a až 
po jesennej časti sa budú dať bližšie konkretizo-
vať ambície a ciele družstva.

Mladší žiaci sa držali tiež v popredí svojej 
súťaže a pravdepodobne ju aj vyhrajú. V tejto 
kategórii je dôležité sa pripraviť do ďalšieho fut-
balového života a to myslím, že sa M. Hirkovi a 
J. Šutákovi podarilo. Patrí im za to veľké poďako-
vanie, takisto ako aj fanúšikom ktorí navštevovali 
zápasy vo veľkom množstve a vytvárali našim 
hráčom často domácu atmosféru aj na súpero-
vých ihriskách.

Do 5. ligy postupuje družstvo Slovenskej Ľup-
če, o vypadávajúcom sa rozhodne v poslednom 
kole – veľký význam môže mať ešte dohráv-
ka medzi Balážami a Michalovou. Do I. triedy 
postúpili družstvá Nemeckej a Horných Pršian.

(ihu)

Nováčikovská eufória stále trvá


